



中總世界華商高峰論壇

CGCC World Chinese Entrepreneurs Summit



繼 2018 及 2021 年後，本會再度主辦“中總世界華商高峰論壇”，以“探索 RCEP 市場商機與香港優勢”為主題，邀請本地及 RCEP 地區多位主要官員、華商領袖、企業精英等，共同探索 RCEP 最新發展情況，並探討如何發揮香港的獨特優勢，與華商攜手開拓 RCEP 市場龐大機遇。是次論壇由工業貿易署“工商機構支援基金”撥款資助。出席者包括本港、內地及海外華商團體、政府官員、工商翹楚等逾 600 人。(10/7)

Following the summits in 2018 and 2021, the Chamber once again hosted the “CGCC World Chinese Entrepreneurs Summit”, with the theme “Exploring the Opportunities of the RCEP Markets and Hong Kong’s Strengths”. The summit invited key officials, Chinese business leaders and corporate elites from Hong Kong and RCEP regions to jointly explore RCEP’s latest developments and discuss how to leverage Hong Kong’s unique advantages in partnering with Chinese entrepreneurs to tap into the vast opportunities in RCEP markets. The summit was funded by the Trade and Industrial Organisation Support Fund of the Trade and Industry Department, HKSAR Government. The event attracted over 600 participants, including Hong Kong, Mainland and overseas Chinese business associations, government officials and business leaders as well. (10/7)



▲ 李家超
John Lee



▲ 高金洪
Kao Kim Hourn



▲ 蔡冠深
Jonathan Choi

歡迎辭	
蔡冠深	香港中華總商會會長
主旨演講	
李家超	香港特別行政區行政長官
高金洪	東盟秘書長

Welcome Address	
Jonathan Choi	Chairman of the Chinese General Chamber of Commerce
Keynote Speech	
John Lee	Chief Executive of the HKSAR
Kao Kim Hourn	Secretary-General of ASEAN



▲ 主禮嘉賓、演講嘉賓與本會首長合照。
Officiating guests, speakers and the Chamber's office-bearers pose on the stage.

專題論壇 (一)：善用香港金融服務為 RCEP 开拓發展空間	
演講嘉賓	
許正宇	香港特別行政區政府財經事務及庫務局局長
SAR Senera	柬埔寨發展委員會柬埔寨投資委員會副秘書長
姚嘉仁	香港交易及結算有限公司 (香港交易所) 集團副行政總裁
馬駿	香港綠色金融協會主席兼會長
李彤	中國銀行 (香港) 有限公司副總裁
主持人	
陳家強	WeLab Bank 董事局主席、WeLab 集團資深顧問

Panel Session (1): Make Use of Hong Kong's Financial Services to Explore Market Opportunities of the RCEP	
Speakers	
Christopher Hui	Secretary for Financial Services and the Treasury of the HKSAR Government
SAR Senera	Deputy Secretary General of the Cambodian Investment Board of the Council for the Development of Cambodia
Wilfred Yiu	Deputy Chief Executive Officer of Hong Kong Exchanges and Clearing Limited (HKEX)
Ma Jun	Chairman and President of Hong Kong Green Finance Association
Li Tong	Deputy Chief Executive of Bank of China (Hong Kong) Limited
Moderator	
K C Chan	Chairman of WeLab Bank and Senior Advisor of WeLab



▲ 專題論壇 1：(左起) 馬駿、SAR Senera、許正宇、姚嘉仁、李彤、陳家強。
Panel Session 1: (from left) Ma Jun, SAR Senera, Christopher Hui, Wilfred Yiu, Li Tong and K C Chan.



▲ 與會者細心聆聽一眾演講嘉賓發言。
Participants listen to the speeches delivered by various speakers.

專題論壇 (二)：RCEP 市場發展與香港專業服務機遇	
演講嘉賓	
丘應樺	香港特別行政區政府商務及經濟發展局局長
鄭若驊	亞洲國際法律研究院創始成員及聯席主席
陳澤銘	香港律師會上屆會長
陳和美	德勤中國銀行業及資本市場 (香港) 主管合夥人
陳章成	菲律賓菲華商聯總會副理事長
主持人	
蘇紹聰	一邦國際網上仲調中心主席

Panel Session (2): Market Development of the RCEP and Opportunities for Hong Kong Professional Services	
Speakers	
Algernon Yau	Secretary for Commerce and Economic Development of the HKSAR Government
Teresa Cheng	Founder and Co-chairman of Asian Academy of International Law
C M Chan	Immediate Past President of the Law Society of Hong Kong
Natalie Chan	Banking & Capital Markets Leader (Hong Kong), Deloitte Touché Tohmatsu
Antony Chan	Vice President of the Federation of Filipino-Chinese Chambers of Commerce and Industry Inc
Moderator	
Thomas So	Chairman of eBRAM International Online Dispute Resolution Centre



▲ 專題論壇 2：(左起) 陳和美、鄭若驊、丘應樺、陳澤銘、陳章成、蘇紹聰。
Panel Session 2: (from left) Natalie Chan, Teresa Cheng, Algernon Yau, C M Chan, Antony Chan and Thomas So.



▲ 交流會匯聚來自本地及海內外青年華商企業家。
The event brought together young Chinese entrepreneurs from both local and overseas.

專題論壇 (三)：RCEP 如何帶動香港創科產業發展動能

演講嘉賓	
張曼莉	香港特別行政區政府創新科技及工業局副局長
楊秋華	上海實業(集團)有限公司副總裁
阮大海	FPT Greater Bay Indochina 執行長(越南)
金正彬	SuperBin Co Ltd 創辦人兼 CEO (韓國)
主持人	
冼漢迪	中手游聯合創始人兼副董事長

Panel Session (3): How the RCEP can Drive the Momentum of Hong Kong's Innovation and Technology

Speakers	
Lillian Cheong	Under Secretary for Innovation, Technology and Industry of the HKSAR Government
Yang Qihua	Vice President of Shanghai Industrial Investment (Holdings) Co Ltd
Levi Nguyen	Chief Executive Officer of FPT Greater Bay Indochina (Vietnam)
J B Kim	Founder and CEO of SuperBin Co Ltd (Korea)
Moderator	
Hendrick Sin	Co-founder and Vice-Chairman of CMGE Technology Group



▲ 專題論壇 3：(左起) 金正彬、楊秋華、張曼莉、阮大海、冼漢迪。
Panel Session 3：(from left) J B Kim, Yang Qihua, Lillian Cheong, Levi Nguyen and Hendrick Sin.

中總世界青年華商交流會 CGCC World Young Chinese Entrepreneurs Connect in Hong Kong

論壇翌日，本會續與香港數碼港合辦“中總世界青年華商交流會”，匯聚來自本地及海內外青年華商企業家，就香港創業、創科及企業創新發展等範疇交流，推動各地青年華商攜手發掘新時代合作發展新空間。(11/7)

On the day after the Summit, the Chamber co-hosted the “CGCC World Young Chinese Entrepreneurs Connect in Hong Kong” with Cyberport Hong Kong. This event brought together young Chinese entrepreneurs from both local and international backgrounds to exchange ideas on entrepreneurship, I&T and innovative development of enterprises in Hong Kong. The goal was to foster collaboration among young Chinese entrepreneurs worldwide to explore new opportunities for cooperation and development in the new era. (11/7)

歡迎辭	
蔡冠深	香港中華總商會會長
致辭	
陳細明	數碼港主席
總結	
楊華勇	香港中華總商會副會長

Welcome Remarks	
Jonathan Choi	Chairman of the Chinese General Chamber of Commerce
Opening Remarks	
Simon Chan	Chairman of Hong Kong Cyberport
Closing	
Johnny Yu	Vice-Chairman of the Chinese General Chamber of Commerce



▲ 主禮嘉賓、演講嘉賓與本會首長合照。
Officiating guests, speakers and the Chamber's office-bearers pose on the stage.



◀ 對談環節1：(左起)楊燕芝、汪鵬、陳幗貞、朱美恩、朱雅儀。
Panel Session 1: (from left) Jennifer Yeung, Paul Wang, Jayne Chan, Georgina Chu and Irene Chu.



▶ 對談環節2：(左起)黃進達、朱磊、胡正忠、林忠澤、王璞榮。
Panel Session 2: (from left) Jason Wong, Leo Zhu, Charles Hu, Arthur Lam and San Wong.

對談環節(一)：機構及行業代表分享

對談嘉賓 朱美恩	數碼港首席企業發展官
陳幗貞	投資推廣署初創企業主管
汪鵬	香港大學科創中心總監
朱雅儀	畢馬威新經濟市場、生命科學行業主管合夥人、ESG 報告服務領導合夥人(香港)
主持人 楊燕芝	香港中華總商會青年委員會主席

Panel Session (1): Innovation, Technology and ESG in Hong Kong

Panelists Georgina Chu	Chief Corporate Development Officer, Hong Kong Cyberport
Jayne Chan	Head of Startups at Invest Hong Kong
Paul Wang	Director, Techno-Entrepreneurship Core of the University of Hong Kong
Irene Chu	Partner / Head of New Economy / Head of Life Sciences, ESG Reporting Lead Hong Kong, KPMG in China
Moderator Jennifer Yeung	Chairman of the Young Executives' Committee of the Chinese General Chamber of Commerce

對談環節(二)：企業合作交流分享

對談嘉賓 胡正忠	菱電醫療控股有限公司行政總裁
朱磊	華潤創業有限公司智能與數字化部總經理
林忠澤	庫瓦有限公司聯合創辦人兼行政總裁
王璞榮	R2C2 創辦人兼行政總裁
主持人 黃進達	香港中華總商會青年委員會副主席

Panel Session (2): Entrepreneurial Exchange and Collaboration

Panelists Charles Hu	Chief Executive Officer of Ryoden Medical Holdings
Leo Zhu	General Manager, Smart and Digitalization Department of China Resources Enterprise
Arthur Lam	Co-founder and CEO, Negawatt Utility Limited
San Wong	Founder & CEO, R2C2
Moderator Jason Wong	Vice-Chairman of the Young Executives' Committee of the Chinese General Chamber of Commerce